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Białe Błota, dnia 21.02.2023 r. 

BRG.0012.4.2.2023 

 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska,  

z dnia 21.02.2023 r. od godz. 12:00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a. 

 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski, radna Ilona 

Nowakowska, radny Zbigniew Moroz, radny Piotr Mądrzyński, radna Magdalena Sznajder, 

Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke, przedstawiciele OSP Białe Błota oraz OSP 

Łachowo, Ryszard Gołąb Inspektor ds. obronnych, pełnomocnik ochrony, Zastępca Kierownika 

Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Natalia Zielińska, Izabela Ruszczyk z Referatu 

Inwestycji. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski 

zdalnie otworzył posiedzenie, powitał wszystkich radnych oraz gości uczestniczących  

w posiedzeniu komisji. O prowadzenie posiedzenia poprosił obecną na sali radną Ilonę 

Nowakowską. Odczytano informacje o ochronie danych osobowych, sprawdzono obecność. 

 

Tematyka: 

1. OSP Białe Błota – stan pozyskania wozu bojowego, OSP Łochowo – stan pozyskania hydrauliki; 

sprawy bieżące OSP. 

2. Plan realizacji budowy oświetlenia 2023. 

3. Materiały na sesję. 

4. Sprawy bieżące, wolne wnioski, pytania. 

 

Ad. 1 

Ryszard Gołąb Inspektor ds. obronnych i pełnomocnik ochrony poinformował, że w kwestii stanu 

pozyskania wozu bojowego trwa weryfikacja wniosków złożonych do Państwowej Straży 

Pożarnej, okres oczekiwania na decyzję potrwa do trzech tygodni. Przedstawiciel OSP Łochowo 

poinformował, że w kwestii pozyskania hydrauliki zbierane są oferty, trwa także pozyskiwanie 

wycen na realizację wymiany bram garażowych oraz podjazdów. Radny Piotr Mądrzyński zapytał  

o oferty na projekt podjazdu, w odpowiedzi usłyszał, że trwa zbieranie ofert. Przedstawiciel 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Białych Błotach poinformował, że złożona została prośba  

o przekazanie środków na zakup narzędzi hydraulicznych w wysokości 33 573,07 zł, pozostałe 

środki w wysokości 61 426,93 zł pozyskane zostaną z dofinansowania. Przewodniczący Komisji 

Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski zapytał  

o kwestię wyposażenia pojazdu bojowego w hydraulikę. Przedstawiciel OSP wyjaśnił, że w związku 

z wzrostem cen, zostanie zakupiony samochód bez wyposażenia, dzięki dofinansowaniu uda się 
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pozyskać dodatkowy sprzęt. Radny Piotr Mądrzyński poparł prośbę dofinansowania zakupu 

zestawu hydraulicznego. Radna Ilona Nowakowska odczytała treść wniosku złożonego przez OSP 

Białe Błota. Głosowano nad wnioskiem: 

Radny Piotr Mądrzyński- za 

Radny Zbigniew Moroz- za 

Radna Ilona Nowakowska- za 

Radny Łukasz Wyszomirski- za 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut poinformował, że Rada Gminy 

zwiększyła finansowanie inwestycji zakupu wozu strażackiego, cała kwota potrzebna do zakupu 

pojazdu została zabezpieczona.  

 

Ad. 2 

Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke przedstawił plan realizacji budowy oświetlenia 

dróg na terenie gminy Białe Błota w 2023 roku. Przewodniczący Komisji Gospodarki, 

Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski poprosił o przekazanie 

przedstawionego planu, jako załącznik do protokołu (Załącznik). Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Białe Błota Henryk Sykut zapytał o budowę oświetlenia, etap III, który, jak wynika z dokumentów, 

rozpoczął się już w 2018roku. Wiceprzewodniczący Rady Gminy poprosił Zastępcę Wójta  

o wyjaśnienie kwestii realizacji III etapu. Radny Piotr Mądrzyński zapytał czy ktoś z urzędu 

kontroluje, weryfikuje czy nowe lampy są w danym miejscu potrzebne, zdaniem radnego jest 

wiele lamp zbędnych, zamontowanych w szczerym polu lub w lesie. Wyjaśnień udzielił Zastępca 

Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke, wskazując, że w przywołanym przez radnego miejscu jest 

paręnaście domów, brakuje tam chodnika, realizacja była wykonana na wniosek mieszkańców. 

Wywiązała się dyskusja. Radny zaapelował, aby zwracać uwagę przy projektowaniu, nie oświetlać 

szczerego pola, lasu. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut poinformował, 

że mieszkaniec zgłasza, że w Trzcińcu palą się lampy, w referacie mieszkaniec uzyskał informację, 

że te lampy będą świeciły się jeszcze dwa tygodnie. Przewodniczący Komisji Gospodarki, 

Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska stwierdził z ubolewaniem, że gmina zaniechała dobrej 

praktyki, jaką było pytanie mieszkańców na zebraniach wiejskich o lokalizację stawianych lamp. 

Radna Ilona Nowakowska poruszyła kwestię planowanych 15 lamp na ul. Kolejowej. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut przypomniał, że zgłaszał uszkodzenie 

lampy na ul. Osiedle, zaznaczył, że infrastruktura gminna jest ubezpieczona, zaapelował, aby dbać 

o minie gminy oraz o to, by naprawić uszkodzoną lampę. Radna Ilona Nowakowska wracając do 

tematu ul. Kolejowej powiedziała, że jej zdaniem nie jest tam potrzebne aż tyle lamp. Swoje 

poparcie wyraził radny Piotr Mądrzyński, przywołał przykład ul. Słonecznej  

w Białych Błotach. Radna Katarzyna Tomicka zapytała o kwestie finansowania lamp z funduszu 

sołeckiego. Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke przypomniał, że to Rada Gminy 
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wyraziła sprzeciw dokładaniu kolejnych środków z budżetu, wspomniał także, że zakaz dotyczył 

finansowania projektów.  

 

Ad. 3 

Zastępca Kierownika Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Natalia Zielińska 

przestawiła projekty uchwał przygotowane do wprowadzenia do porządku obrad na kolejnej 

planowanej sesji: 

 

- projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowościach Kruszyn Krajeński i Ciele, 

gmina Białe Błota. 

Natalia Zielińska wyjaśniła, że chodzi o nadanie nazwy ulicy „Białobłocka”, która już istnieje na 

terenie Kruszyna Krajeńskiego, uchwała została przygotowana na wniosek Sołtys Kruszyna 

Krajeńskiego. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut przedstawił zastrzeżenia 

Rady Sołeckiej Sołectwa Ciele, przekazał, że uchwała została zaopiniowana negatywnie, będzie 

wniosek o jej wycofanie. Natalia Zielińska przekazała, że opinia Rady Sołeckiej nie wpłynęła do 

urzędu, udzieliła dodatkowych wyjaśnień. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk 

Sykut zaproponował, aby przeanalizować sprawę „w terenie”. Przewodniczący Komisji 

Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski zgodził się  

z opinią Wiceprzewodniczącego Henryka Sykuta.  

Radna Ilona Nowakowska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 

Głosowanie: 

Radny Piotr Mądrzyński- przeciw 

Radny Zbigniew Moroz- przeciw  

Radna Ilona Nowakowska- przeciw 

Radny Łukasz Wyszomirski- przeciw 

 

 - projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Łochowo, gmina Białe Błota. 

Natalia Zielińska wyjaśniła, że chodzi o nadanie nazwy ulicy „Henryka Sienkiewicza”. 

Radna Ilona Nowakowska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 

Głosowanie: 

Radny Piotr Mądrzyński- za 

Radny Zbigniew Moroz- za 

Radna Ilona Nowakowska- za 

Radny Łukasz Wyszomirski- za 

 

- projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Łochowo, gmina Białe Błota. 

Natalia Zielińska wyjaśniła, że chodzi o nadanie nazwy ulicy „Plenerowa”. 

Radna Ilona Nowakowska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 

Głosowanie: 

Radny Piotr Mądrzyński- za 

Radny Zbigniew Moroz- za 
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Radna Ilona Nowakowska- za 

Radny Łukasz Wyszomirski- za 

 

- projekt uchwały zmieniająca uchwałę nr XXIII/319/2004 Rady Gminy Białe Błota z dnia 1 grudnia 

2004r. w sprawie nadania nazw ulicom  

Natalia Zielińska wyjaśniła, że chodzi o dostosowanie ewidencji miejscowości, ulic i adresów, 

korygowanie nazw w GUSie oraz w gminnym rejestrze Urzędu Stanu Cywilnego, polegającym na 

wykreślenie nazwy ulicy „Woskowa”. 

Radna Ilona Nowakowska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 

Głosowanie:  

Radny Piotr Mądrzyński- za 

Radny Zbigniew Moroz- za 

Radna Ilona Nowakowska- za 

Radny Łukasz Wyszomirski- za 

 

- projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały nr XXVII/306/2008 Rady Gminy Białe Błota z dnia 

11 grudnia 2008r. w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Prądki. 

Natalia Zielińska wyjaśniła, że chodzi o uchylenie nazwy ulicy „Miętowa” na działce 67/69. 

Radna Ilona Nowakowska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 

Głosowanie: 

Radny Piotr Mądrzyński- za 

Radny Zbigniew Moroz- za 

Radna Ilona Nowakowska- za 

Radny Łukasz Wyszomirski- za 

 

- projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Przyłęki, gmina Białe Błota. 

Natalia Zielińska wyjaśniła, że projekt dotyczy nadania nazwy ulicy „Perkozowa”.  

Radna Ilona Nowakowska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 

Głosowanie: 

Radny Piotr Mądrzyński- za 

Radny Zbigniew Moroz- za 

Radna Ilona Nowakowska- za 

Radny Łukasz Wyszomirski- za 

 

- projekt uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie nadania nazwy ulicom.  

Projekt dotyczy wykreślenia z pierwotnej uchwały nadającej nazwy ulicy „Wiejska”. 

Radna Ilona Nowakowska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały 

Głosowanie: 

Radny Piotr Mądrzyński- za 

Radny Zbigniew Moroz- za 

Radna Ilona Nowakowska- za 
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Radny Łukasz Wyszomirski- za 

 

- projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały nr RGK.0007.45.2015 Rady Gminy Białe Błota z 

dnia 28 kwietnia 2015r. w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zielonka. 

Natalia Zielińska wyjaśniła, że zdublowana została nazwa ulicy „Migdałowa” i „Sielanka” dla tego 

samego terenu, dlatego należy wykreślić z rejestru ul. Migdałową. 

Radna Ilona Nowakowska zarządziła głosowanie nad projektem uchwały 

Głosowanie: 

Radny Piotr Mądrzyński- za 

Radny Zbigniew Moroz- za 

Radna Ilona Nowakowska- za 

Radny Łukasz Wyszomirski- za 

 

Ad. 4 

Radna Ilona Nowakowska odczytała pismo mieszkańców miejscowości Lipniki Przyjezierze z dnia 

10.01.2023 r. w przedmiocie podpisania porozumienia z mieszkańcami dot. partycypacji  

w kosztach wykonania niezbędnej dokumentacji projektowej budowy ulicy oraz dodanie zadania 

pn. „Projekt i budowa ul. Kolejowej w Białych Błotach na odcinku od ul. Sosnowej do przejazdu 

kolejowego” do budżetu Gminy Białe Błota na rok 2023 oraz WPF na lata 2024-2026 z kwotami 

niezbędnymi do wykonania projektu oraz realizacji budowy.  

Radna Ilona Nowakowska zarządziła głosowanie w celu wydania opinii w przedmiotowej sprawie. 

Radny Zbigniew Moroz- za 

Radna Ilona Nowakowska- za 

Radny Łukasz Wyszomirski- za 

Radny Piotr Mądrzyński- głos wstrzymujący 

 

Radna Ilona Nowakowska odczytała pismo sołtysa Prądek Pawła Jankowskiego w sprawie 

przebudowy mostów w sołectwie Prądki. Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke 

poinformował, że działania ze strony urzędu w tym temacie są cały czas podejmowane, trwa etap 

odwoławczy u wojewody. Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa  

i Środowiska Łukasz Wyszomirski przypomniał, że była zabezpieczona kwota na remont śluz  

w Pąrdkach, zarządzeniami te środki zostały zdjęte na inne cele, do dziś stoją tablice wskazujące 

objazd. Radna Magdalena Sznajder zaznaczyła, że od jakiegoś czasu zamknięta jest droga na 

Łabiszyn, mieszkańcy zgłaszają brak dojazdu, przypomniała, że pytała o to na jednej z sesji, zgłosiła 

także, że sołtys nie jest informowany, na jakim etapie są prace. Izabela Ruszczyk z Referatu 

Inwestycji poinformowała, że decyzja Wojewody utrzymała w mocy sprzeciw Starosty, należy 

zmienić zakres prac. Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke dopowiedział, że starostwo 

nie potraktowało tego, jako remont, ale jako inwestycję, wojewoda utrzymał w mocy decyzję 

starosty. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zabrał głos w dyskusji, jego 

zdaniem nie można zwlekać z remontem obiektów mostowych, tak nie powinno prowadzić się 

ważnej inwestycji drogowej, następuje dalsza degradacja tych obiektów, radni powinni otrzymać 
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pełną informację na posiedzeniu Rady, podczas sesji. Radna Magdalena Sznajder zapytała, kiedy 

dotarła decyzja Starosty. Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa  

i Środowiska Łukasz Wyszomirski poparł słowa Wiceprzewodniczącego Rady Gminy, 

zawnioskował do Wicewójta o przygotowanie na najbliższą planowaną sesję Rady Gminy pełnej 

informacji na temat zadania, jego budżetowania oraz zebranej dokumentacji.  

Radna Ilona Nowakowska zarządziła głosowanie nad wnioskiem. 

Radny Zbigniew Moroz- za 

Radna Ilona Nowakowska- za 

Radny Łukasz Wyszomirski- za 

Radny Piotr Mądrzyński- za 

 

Radna Magdalena Sznajder podjęła temat zabezpieczonych w budżecie środków na naprawę 

ścieżki pieszo-rowerową w Cielu. Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke odpowiedział, 

że wykonawca uchyla się od wykonania napraw, należy wyłonić wykonawcę zastępczego, który 

wykona naprawę a kosztami zostanie obciążony pierwszy wykonawca. Podjęty został temat 

wpłaconego wadium, które pokryło kary umowne w wysokości 25 000,00 zł. Radna Magdalena 

Sznajder zapytała, kto odebrał ścieżkę, związku z brakiem odpowiedzi, poprosiła o przygotowanie 

odpowiedzi na piśmie, Zastępca Wójta poprosił o złożenie wniosku na piśmie. Zdaniem 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Białe Błota Henryka Sykuta ścieżka powinna zostać 

naprawiona, wspomniał o tym, że inwestor zabezpiecza się zatrzymując pewną kwotę na 

usunięcie wad i usterek i z tej kwoty część roszczeń można pokryć. Radny poprosił o kosztorys 

prac, jakie powinny zostać tam wykonane, wykazanie kwot, jakie gmina zatrzymała na pokrycie 

napraw wad i usterek. Zapytał jak zostaną odzyskane środki przeznaczone na naprawę. Przywołał 

przykład ul. Wyczynowej, pytając, na jakim etapie jest procedowanie tej sprawy. Zastępca Wójta 

poinformował, że odpowiedzi udzieli na piśmie. Odnosząc się do ul. Wyczynowej radna 

Magdalena Sznajder zapytała czy kanalizacja została oddana do użytku, czy spełnia swoje funkcje. 

Zastępca Wójta poinformował, że odpowiedzi udzieli na piśmie. Radny Piotr Mądrzyński 

powiedział, że Wicewójt, powinien interesować się inwestycjami, zdaniem radnego Wicewójt nie 

jest przygotowany. Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke odnosząc się do  

ul. Wyczynowej poinformował, że nie jest podłączony jeszcze licznik energetyczny, inwestycja 

została odebrana. Radna Magdalena Sznajder przekazała, że mieszkańcy zgłaszają, że szambo im 

wybija w domach.  

 

Radna Magdalena Sznajder podjęła temat cmentarza na pograniczu Ciela i Zielonki, utrudnionego 

wjazdu, braku luster. Radna przekazała prośbę mieszkańców, aby zająć się tą sprawą, oba wjazdy 

na cmentarz wymagają poprawy bezpieczeństwa. Radna zgłosiła konieczność wywiezienia  

z terenu cmentarza eternitu.  

 

Radny Piotr Mądrzyński zapytał, na jakim odcinku była przerabiana kanalizacja na ul. Wyczynowej. 

Zastępca Wójta poinformował, że odpowiedzi udzieli na piśmie. 
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Radna Ilona Nowakowska zapytała o oznakowanie ul. Myśliwskiej w Cielu, brakuje informacji, że 

trwa tam remont. Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke odpowiedział, że jeżeli 

brakuje, to zostanie to uzupełnione. Radna Magdalena Sznajder podkreśliła, że problem był 

zgłaszany niejednokrotnie. Radna zapytała, kto odpowiada za tą drogę w tej chwili. Wicewójt 

odpowiedział, że ten odcinek jest przejęty, odpowiada kierownik budowy, odcinek, który nie jest 

budowany podlega gminie. Radna Magdalena Sznajder zapytała o kwestię odszkodowania za 

uszkodzone samochody, poruszyła kwestię zakopanych aut, droga nie jest utwardzona.  Zastępca 

Wójta odpowiedział, że wyśle służby drogowe, aby zweryfikowały stan ulicy. Przewodniczący 

Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz Wyszomirski zapytał o pełną 

dokumentację, jak przebiegały prace przy tej drodze. Radny Piotr Mądrzyński zapytał czy na 

drugiej części ul. Myśliwskiej było zajęcie pasa drogowego, jak kładli rury kanalizacyjne, 

deszczowe. Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke odpowiedział, że było tam 

wykonanie kanalizacji deszczowej, na odcinku drogi, z czym nie zgodzili się radni twierdząc, że 

prace były na całej drodze, nawet na tym kawałku ul. Myśliwskiej, gdzie nie jest zaplanowana 

budowa. Wicewójt zapowiedział sprawdzenie stanu drogi.  

 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji.  

Protokół na podstawie nagrania sporządziła: Katarzyna Lutkowska 
 

 
Przewodniczący Komisji 
    Łukasz Wyszomirski  

 


